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Styrelsesmøde 21-06-2023 

 
Tilstede: Caroline Erup Friis, Christine Ravn Lund, Emilie Vindfeldt-
Bottke, Frederik Enevoldsen, Frederikke Nørring Levison, Helene Clausen, 
Johan Hedegaard Jørgensen, Katrine Evelyn Jensen, Katrine Seier, Kristian 
Lausten Madsen, Lucas Skræddergaard, Mathias Green, Martin Flindt 
Nielsen, Michala Lykke Nielsen, Oskar Vellev, Pernille Madsen, Rebekka 
Kongsgaard Andersen og Sofie Kuhn, Nikolaj Oksen (under punkt 2-12) 
 
Tilstede fra sekretariatet: Amalie Kongsted Cordes, Jonas Manthey Olsen 
(under punkt 4-5), Louise Juul Jensen, Signe Lund Christensen (under punkt 
1), Julian Lo Curlo (under punkt 4-5), Mia Jørgensen, Signe Bo (under punkt 
1-3). 
 
Afbud: ingen  
 
Dagsorden:  

1. Godkendelse af dagsorden 
2. Generelle orienteringer 
3. Frivillighed i en ny virkelighed 
4. DUFs europæiske politiske prioriteter 
5. DUFs Europaparlamentsvalgsindsats 2024  
6. Fordelingsbudget og takstbilag for 2023 
7. Anden behandling af udtalelser fra Delegeretmødet før 2019 
8. Indsupplering internationalt udvalg 
9. Indstilling af Unge Moderater 
10. Evaluering af udviklingsprocessen for DUFs strategi 2023-2024 
11. Rejsefortællinger 
12. Eventuelt 
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Side 2 

Referat 
 
1. Godkendelse af dagsorden 
Forkvinden bød velkommen til styrelsesmødet, og der blev sunget 
”Midsommervisen”  
 
Forkvinden introducerede styrelsen og Signe Lund Christensen, ny 
afdelingschef i afdeling for International Udvikling, for hinanden. 
 
Dagsorden og referater blev godkendt. 
 
2. Generelle orienteringer 
Forkvinden introducerede punktet, og åbnede for korte orienteringer. 
 
Forkvinden orienterede om, at hun siden sidst har deltaget i: 

- Møde med børne- og undervisningsminister Mattias Tesfaye om 
adgang til uddannelser 

- Møde med i kulturministeriet med Dansk Folkeoplysnings Samråd 
om det brede folkeoplysende område 

- Møde med højskolerne og efterskolerne om unge & folkemødet 
- Møde i Dansk Flygtningehjælps repræsentantskab 
- Vellykket møde med Dan Jørgensen, Minister for 

udviklingssamarbejde og global klimapolitik, om midler til den 
internationale pulje 

- Møde med Alternativets folketingsmedlem og demokratiordfører 
Christina Olumeko 

- Møde om EP-valget hos Europaparlamentets kontor  
- Følgegruppemøde i Ukrainefonden  
- Åben høring hos Folketingets kulturudvalg 
- 100-års jubilæum i URK 
- Der har været afholdt foreningskalas med bred deltagelse  
- Der har været lancering af børns digitale liv hos Børns Vilkår  
- Deltaget i 40 års reception for Ane Halsboe 
- CIP Fondens årsmøde   
- Møde med det Ukrainsk Danske ungdomshus om demokratitilgang  
- Paneldebat om frirum på Ungdomsøen ifm. Frirumskonference 

 
Christine orienterede derudover om at: 

- Jonas Manthey, afdelingschef for politik, presse og kommunikation, 
er blevet udpeget som repræsentant for DUF til Udenrigspolitisk 
Råd. 
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- DUF, Landdistrikternes Fællesråd og DR’s fælles ungeråd har 
lanceret 12 anbefalinger. 

- Der har været afholdt tipsudvalgsmøde bl.a. om fordelingsbudgettet 
og taksbilaget 

- Youth Advisory Boardet i Det Ukrainsk Danske Ungdomshus er 
blevet nedlagt. 

- Forretningsudvalget har afholdt strategiseminar omkring 
strategien. 

- DUF har overordnet set haft en succesfuld deltagelse i Folkemødet 
 
Derudover blev orienteret om: 

- Det Nationale Partnerskab mod Ensomhed har udgivet en national 
strategi mod ensomhed 

- Johan er blevet valg til bestyrelsen i Mellemfolkeligt Samvirke som 
repræsentant for DUF. 

 
3. Frivillighed i en ny virkelighed  
Forkvinden indledte punktet. Hvorefter styrelsen havde følgende 
hovedkommentarer og opmærksomhedspunkter til indsatsen: 

- Positivt med projektets fokus på erfarings-og videns udveksling, 
herunder vigtigt at gøre det tydeligt i kommunikationen af 
projektet, hvilke redskaber, som man kan få ud af at deltage 

- Vigtigt at være opmærksom på nuancer mellem 
medlemsorganisationerne  

- Referencegruppen kan muligvis sparre om, hvordan man får flere til 
at deltage i erfaringsudvekslingsaktiviteterne 

 
Sekretariatet understregede, at de forpligtende fællesskaber både bidrager 
til dannelse og trivsel. 
 
Styrelsen nedsatte en referencegruppe for indsatsen bestående af; 
Frederikke, Nickolaj, Michala, Frederik og Christine. 
 
Styrelsen vedtog de overordnede formål, mål og rammer for indsatsen 
”frivillighed i en ny virkelighed”.  
 
Forkvinden konkluderede, at styrelsen glæder sig til at følge indsatsen og 
genbesøge den løbende. 
 
4. DUFs europæiske politiske prioriteter 
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Forkvinden indledte punktet og gav ordet til europaarbejdsgruppen, som 
understregede, at de fem områder er udarbejdet for at kunne passe til 
dagsordenen i EU, og at de alle spiller ind i DUFs holdninger. 
 
Styrelsen gennemgik herefter de indkomne ændringsforslag: 
 
Ændringsforslag 1 indsendt af Christine 
 
Nuværende: Stærkere uddannelsessystemer med bedre muligheder på 
tværs af EU 
 
Ændres til: Bedre muligheder med stærkere sammenhæng på tværs af 
uddannelsessystemer i EU  
 
Motivation: Ovenstående understreger i højere grad, at det er 
sammenhængen mellem uddannelsessystemerne, som er det vigtig med 
henblik på muligheder for udveksling mm. Dette afspejler også i højere 
grad de drøftelser, der var i forretningsudvalget om at skærpe 
intentionen med denne prioritet.  
Forslaget blev drøftet i styrelsen. I den forbindelse blev det understreget, 
at DUF også går ind for bedre uddannelse i Europa. 
Forslaget blev vedtaget 
 
 
Ændringsforslag 2 indsendt af Familien  
 
Nuværende: Tech og det digitale rum med mennesket i centrum – DUF 
vil sætte fokus på den europapolitiske dagsorden vedrørende bl.a. 
privacy, databehandling, gennemsigtighed, tryghed på sociale medier og 
misinformation. Vi vil arbejde for, at teknologi bliver ved med at være et 
værktøj, der styrker borgerens rettigheder fremfor at underminere dem.    
  
Ændres til: (sletning) 
Tech og det digitale rum med mennesket i centrum – DUF vil sætte 
fokus på den europapolitiske dagsorden vedrørende bl.a. privacy, 
databehandling, gennemsigtighed, tryghed på sociale medier og 
misinformation. Vi vil arbejde for, at teknologi bliver et værktøj, der 
styrker borgerens rettigheder fremfor at underminere dem.    
  
Motivation:  
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Vi gerne slette ordene "ved med at være", da vi ikke mener, at teknologi 
(algoritmer og SoMe) i dag nødvendigvis er et værktøj, der styrker 
borgeres rettigheder.  
Forslaget blev drøftet i styrelsen, herunder hvordan og hvorvidt DUFs 
holdning til teknologi, som noget positivt og negativt kan nuanceres. 
Forslaget blev ikke vedtaget 
 
 
Ændringsforslag 2 til ÆF2 stillet af styrelsen  
 
Nuværende: Tech og det digitale rum med mennesket i centrum – DUF 
vil sætte fokus på den europapolitiske dagsorden vedrørende bl.a. 
privacy, databehandling, gennemsigtighed, tryghed på sociale medier og 
misinformation. Vi vil arbejde for, at teknologi bliver ved med at være et 
værktøj, der styrker borgerens rettigheder fremfor at underminere dem.    
  
Ændres til: (ændres) 
Tech og det digitale rum med mennesket i centrum – DUF vil sætte 
fokus på den europapolitiske dagsorden vedrørende bl.a. privacy, 
databehandling, gennemsigtighed, tryghed på sociale medier og 
misinformation. Vi vil arbejde for, at teknologi er et værktøj, der styrker 
borgerens rettigheder fremfor at underminere dem.    
  
Motivation:  
Vi gerne skrive ”er” i stedet for at understrege det positive  
Forslaget blev vedtaget 
 
Styrelsen vedtog Europa-arbejdsgruppens indstilling til DUFs politiske 
prioriteringer på Europaområdet med ovenstående ændringsforslag. 
 
5. DUFs Europaparlamentsvalgindsats 2024 
Forkvinden indledte punktet og åbnede herefter for bemærkninger fra 
styrelsen, som drøftede, hvilke indsatser der er vigtigst at prioritere, i den 
forbindelse blev følgende indsatser fremhævet:  

- ”Udvikling af 10 anbefalinger til at styrke unges valgdeltagelse”, det 
er en vigtig indsats, herunder at en af anbefalingerne kunne være 
16-års valgret, og at anbefalingerne eventuelt kan komme ud før 
foråret 2024, så DUF kan få politisk opmærksomhed omkring dem, 
som der kan bygges ovenpå i forbindelse med selve EP-valget  
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- Promovering af unge kandidater er vigtig. I den forbindelse er det 
vigtigt at give taletid til ungekandidater om deres forskellige 
mærkesager f.eks. om unge 

 
Derudover havde styrelsen følgende hovedkommentarer: 

- Opmærksomhed på, at arbejde med 16-års valgret som en del af EP-
valgindsatsen 

- Generel opmærksom på at række ud til relevante 
medlemsorganisationerne med flere på området og at tænke i 
relevante EU-mærkesager fx om mindsteløn for at ramme unge 
FGUer i forbindelse med Demokratiets Dag 

- Det er vigtigt, at sikre bredden på indsatserne, og at målgruppen er 
bred. 

 
Forkvinden konkluderede, at der er bred enighed om at prioritere indsatsen 
om at udarbejde 10 anbefalinger til at styrke unges valgdeltagelse og 
indsatsen om at promovere unge kandidater. Generelt var der positiv 
opbakning til at arbejde med at øge valgdeltagelsen for unge, og det blev 
understreget, at det er vigtigt at sikre bredden i indsatserne.  
 
Styrelsen vedtog overstående prioritering af de foreslåede initiativer for 
DUFs valgindsats i forbindelse med Europa-Parlamentsvalget. 
 
6. Fordelingsbudget og takstbilag for 2023 
Forkvinden indledte punktet og gav ordet til styrelsen, som spurgte ind til 
forbrugerprisindeksreguleringen, som generalsekretær, Louise Juul Jensen, 
afklarede. 
 
Styrelsen vedtog det vedlagte fordelingsbudget og takstbilag 2023. 
 
7. Anden behandling af udtalelser fra Delegeretmødet før 2019 
Forkvinden indledte punktet, gennemgik processen for opdatering af 
holdningspapirerne og åbnede for spørgsmål og kommentarer fra styrelsen:  

- Der blev spurgt ind til, om udtalelser skal indskrives i 
holdningspapirerne i deres nuværende form. Det blev afklaret, at 
udtalelserne skal skrives meningsfuldt ind i holdningspapirerne. 

- Der blev ønsket, at holdningspapirerne har en mere ens form og 
form af et politikpapir, og at der derfor er et behov for at strømline 
’det gode ungdomsliv - i hele Danmark’ 
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Styrelsen vedtog enstemmigt den vedlagte kategorisering af udtalelserne 
under holdningspapirerne, herunder at alle de vedlagte udtalelser fra 1995-
2019 skal ændres, så de integreres i DUFs holdningspapirer. 
 
Forkvinden understregede det store arbejde, der ligger i arbejdsgruppen. 
 
Styrelsen nedsatte herefter følgende arbejdsgruppe, der skal arbejde med 
opdatering af DUFs holdningspapirer indenfor:  

- DUFs holdning til klima og miljø og det gode børneliv; Frederikke, 
Katrine Seier, Pernille og Christine. 

- DUF-holdning til det gode ungdomsliv og unges trivsel: Emilie, 
Johan, Nickolaj, Michala, Frederik og Christine og Pernille 

- DUFs holdning til foreningsliv: Caroline, Katrine Evelyn, Pernille, 
Michala, Lucas og Christine 

- DUFs holdning til demokrati og europa politik: Frederikke, Oskar, 
Emilie, Pernille, Nickolaj og Johan 

 
8. Indsupplering internationalt udvalg 
Forkvinden indledte punktet. 
 
Styrelsen vedtog at indsupplere Kenneth Storm Jessen fra LAU som nyt 
medlem i det Internationale udvalg.  
 
9. Indstilling af Unge Moderater 
Punktet blev udskudt.  
 
10. Evaluering af udviklingsprocessen for DUFs strategi 2023-2024 
Forkvinden indledte punktet og pointerede, at det vil være op til næste 
styrelse, hvordan man laver processen for udviklingen af DUFs strategi 
efter 2024. Herefter gav hun ordet til styrelsen.  
 
I forhold til, hvad der fungerede godt, havde styrelsen følgende 
hovedkommentarer: 

- God afholdelse af strategiseminar til drøftelse af strategien. 
- Sekretariatets gennemskrivning af strategien og understøttelse af 

processen var god og meningsfuld. 
- Det skriftlige spor og den skriftlige behandling af strategien 

fungerede godt, herunder at der var to behandlingsrunder i 
styrelsen. 

- Gode workshop på strategiseminaret. 
 



 

 

 

Side 8 

I forhold til, hvad der kunne fungere bedre, havde styrelsen følgende 
hovedpointer: 

- Rammerne for at give indspil til strategien forud for 
strategiseminaret kunne have været klarere, herunder kunne det 
have været kommunikeret tydeligere, hvordan inputsne ville blive 
brugt.  

- Der var divergerende kommentarer om, at det var svært at 
gennemskue processen og gennemsigtigheden af drøftelserne på 
strategiseminaret 

 
I forhold til overlevering af strategien mellem styrelser havde styrelsen 
følgende kommentarer: 

- Der var både kommentarer for og imod, hvorvidt en ny styrelse på 
sigt skal udarbejde en ny strategi lige efter, de er blevet valgt; 
herunder at det er svært at arbejde med en strategi, som en tidligere 
styrelse har vedtaget, samtidig er det svært som ny i styrelsen at 
bidrage til at udarbejde en ny strategi lige efter, man er blevet valgt 
for første gang, da man har brug for mere erfaring i styrelsen. 

- Opmærksomhed på, at en ny styrelse bliver klædt på til at forstå 
sammenhængen mellem de politiske mål og strategien, samt bliver 
sat ind i midtvejsevalueringen og får en status på strategien på deres 
første styrelsesseminar. 

- Opmærksomhed på at nye og gamle styrelsesmedlemmer opnår en 
god fælles forståelse for strategien. 

 
11. Rejsefortællinger 
Styrelsen hørte om forskellige projekter og rejser i DUF-regi med mulighed 
for at spørge og reflektere sammen. Kristian og Sofie fortalte om deres tur 
til Island med NORÐ-projektet og Katrine Seier fortalte om sin tur til Polen 
med Det Ukrainsk-Danske Ungdomshus. 
 
12. Eventuelt 
 
Forkvinden takkede Rebekka og Sofie for deres indsats i styrelsen i 
forbindelse med, at det var deres sidste møde i styrelsen. 
 
Forkvinden ønskede Frederikke en god barsel og på gensyn i styrelsen. 
 
Således opfattet,  
Amalie Kongsted Cordes 


